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PvdA  

1. Wij lezen op Pag. 56 dat Berenschot aangeeft dat de provincie , meer proactief kan zijn 
als het gaat om Europese subsidies verwerving. 
Vraag  is er naar de mening van GS voldoende lobby kracht of kan dit beter en onderschrijft 
men deze aanbeveling? 

Om meer subsidies naar Zeeland te krijgen dient er veel meer te 
gebeuren dan alleen het voeren van lobby. De beschikbare middelen 
moeten immers daarna ook benut kunnen worden.  
Daarom zetten wij breed in om alle beschikbare netwerken en partners bij 
het projectopbouwend vermogen en de -uitvoering te betrekken. Daarbij 
zijn de OZO-partners betrokken, en ook partners als Impuls Zeeland, 
Stimulus projectmanagement, de Zeeuwse K&I-netwerken, 
kennisinstellingen, commerciële subsidieadviseurs, MKB- en grote 
bedrijven en maatschappelijke organisaties. In al die verschillende 
netwerken spannen wij ons in om onze antennes open te houden, zodat 
we in een zeer vroeg stadium de goede projectideeën vernemen en we 
met initiatiefnemers al richtingen kunnen afspreken over de inzet op 
subsidieprogramma’s.  
  
Verder spannen wij ons in, in onze rol als regisseur en (mede-)vormgever 
voor een aantal Europese subsidieprogramma’s (Interreg 
Vlaanderen/Nederland, POP en OP Zuid), om de kaders voor deze 
programma’s zo goed mogelijk op Zeeland te laten passen. In onze eigen 
organisatie wordt dat vertaald door steeds meer verbindingen tussen de 
inhoudelijke, maatschappelijke programma’s en opgaven enerzijds en de 
mensen van de subsidieprogramma’s anderzijds. Ook het statenbesluit 
om in de begroting van 2021 een meerjarenreservering voor de 
cofinanciering van OP Zuid 2021-2027 en de bereidheid van gemeenten 
om LEADER-projecten te cofinancieren spelen hierin een rol van 
betekenis. 
  
Tenslotte is de samenhang/opeenvolging van subsidieprogramma’s van 
belang. Door als gezamenlijke overheden in te zetten op een compleet 
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pakket van subsidiemogelijkheden (lokaal, provinciaal, landelijk en 
Europees) bevorderen we enerzijds het projectopbouwend vermogen 
omdat veel ontwikkelingen klein en lokaal beginnen en fasegewijs 
uitgroeien tot grote projecten die grote Europese subsidies waard zijn. 
  
Kortom, om meer fondsen te verwerven is inspanning op alle niveaus 
(strategisch, tactisch en operationeel) noodzakelijk. Met deze mix van 
inspanningen moet het lukken om meer subsidies naar Zeeland te halen 
en maatschappelijke ontwikkelingen nog beter mogelijk te maken. 
 

2. De arbeidsmarkt staat onder grote druk , in Zeeland komen we al 6000 mensen te kort. 
Vraag, wat gaat GS concreet doen om er voor te zorgen dat met het tempo van de huidige 
vergrijzing dit niet nog groter wordt? 
 

Zoals in hoofdstuk 3.5 van het Economisch Uitvoeringsprogramma wordt 
gesteld werkt de Provincie Zeeland gezamenlijk met de andere betrokken 
triple helix partijen op de arbeidsmarkt aan de hand van drie pijlers in het 
Aanvalsplan Arbeidsmarkt. De rol van de provincie is met name het 
aanjagen, stutten, verbinden en ondersteunen van ontwikkelingen die 
bijdragen aan het oplossen van de krapte op de arbeidsmarkt. Zo 
ondersteunen we, in het kader van pijler 2, (de ontwikkeling van) concrete 
aanpakken (human capital agenda’s) en initiatieven. Denk hierbij aan 
aanpakken met actielijnen gericht op het mogelijk maken van (verkorte) 
(zij-)instroom, en het voorkomen van uitstroom. Kortom: plannen met 
concrete uitkomsten. Daarnaast heeft de provincie een intensieve rol als 
verbinder tussen de verschillende organisaties, initiatieven en projecten 
die gericht zijn op de optimale inzet van werkenden in Zeeland. Dit komt 
ook terug in de actieve rol die de provincie inneemt in het Aanvalsteam 
Arbeidsmarkt, waar de triple helix tweewekelijks samenkomt om kennis uit 
te wisselen, initiatieven te verbinden, actief te delen en samen te werken.  
 
Daarnaast werkt het team o.a. aan het bieden van instrumentarium voor 
innovatie op de arbeidsmarkt. Zo is er, dankzij middelen uit Zeeland in 
Stroomversnelling, de Human Capital call ontwikkeld. Dit is een 
subsidieregeling gericht op het inzetten van innovatieve aanpakken om de 
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krapte op de arbeidsmarkt aan te pakken. Het biedt consortia van 
werkgevers de kans om vernieuwende oplossingen in te zetten voor de 
uitdagingen op de werkvloer. Meer hierover leest u online;  
Subsidieregeling Zeeland in Stroomversnelling: Human Capital Agenda | 
Provincie Zeeland.  
 
U kunt meer lezen over het Aanvalsplan Arbeidsmarkt in de Notitie 2,5 
jaar aanvalsplan arbeidsmarkt die u eerder ontving.  
Notitie 2,5 jaar aanvalsplan arbeidsmarkt (zeeland.nl)  

3. Central gate en Seine-Nord , de tijd tikt door op twee belangrijke dossiers voor Zeeland 
en de Zeeuwse Economie. 
Vraag graag een update met een tijdplanning. 
 

Over Central Gate berichtten wij u eerder, dat op dit moment een 
onafhankelijk onderzoek plaatsvindt naar de beste locatie, dit naar 
aanleiding van het advies over het Compensatieplan Borsele. Uitkomsten 
van het locatieonderzoek zijn nog niet bekend. Initiatiefnemer North Sea 
Port heeft aangegeven dat in januari een definitieve keuze wordt 
verwacht. De tijdplanning van het verdere traject is nog niet te geven, 
want deze is afhankelijk van de locatiekeuze. 
 
De ontwikkelingen kanaal Seine-Nord bieden naar verwachting kansen 
om goederenstromen optimaal en duurzamer te benutten. Vanuit Zeeland 
is aandacht voor de ontwikkeling, mede vanuit het MIRT 
Haalbaarheidsonderzoek Goederenvervoercorridor Zuid (GVC Zuid). 
De ontwikkelingen rond de Sluis in Terneuzen, naar verwachting 
operationeel in 2023, bevordert eveneens modal shift op de corridor. 
Werkzaamheden in en om kanaal Seine-Nord zijn afhankelijk van 
vorderingen van partijen in België en Frankrijk. 

4. We lezen aan het einde Practic what you preach, 
Vraag gaat de Provincie Zeeland in al haar aanbestedingen opnemen dat klimaat neutraal 
werken , duurzaamheid en CO2 verlagen , en inclusiviteit een vaste voorwaarde  

Per aanbesteding wordt een afweging gemaakt voor welke provinciale 
beleidsdoelen, waarin wij het goede voorbeeld kunnen geven, de meeste 
impact kan worden gemaakt. Die doelen worden dan uitgevraagd aan de 
markt. Dan gaat het om luchtkwaliteit, geluidsreductie, beweging en 

https://www.zeeland.nl/subsidie-aanvragen/subsidie-economische-structuurversterking-zeeland/subsidieregeling-zeeland
https://www.zeeland.nl/subsidie-aanvragen/subsidie-economische-structuurversterking-zeeland/subsidieregeling-zeeland
https://www.zeeland.nl/sites/default/files/docs/notitie_tweeenhalf_jaar_aanvalsplan_arbeidsmarkt.pdf
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gezonde voeding, duurzame energie, social return on investment, 
emissiereductie en bevorderen leefbaarheid, de circulaire & biobased 
economie, CO2 reductie, waterbuffering, duurzaam groenbeheer, 
ruimtebeslag beperken en bodemvruchtbaarheid verbeteren. Niet alle 
doelen kunnen bij iedere uitvraag worden voorgeschreven omdat de markt 
dan overbelast raakt en de kans ontstaat dat er geen inschrijvingen meer 
worden ontvangen, in relatie tot de hoogst haalbare impact en de 
beschikbare budgetten maken we daarom steeds een afweging. 
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